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Protokół Nr XXXVII/2022 

z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Pierzchnicy odbytej w dniu 8 lipca 2022r. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 14.00. 

Obrady z sesji były transmitowane i utrwalono nagranie z obrad. 

Link do nagrania: 

https://www.youtube.com/channel/UCMeLNRjrwEXMSDKKHsN28tg/live  

Ad. 1.Otwarcia nadzwyczajnej sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pierzchnicy  

          Pani Maria Łopatowska i przewodniczyła obradom. Powitała przybyłych na sesję 

radnych, Burmistrza, Skarbnika Miasta i Gminy sołtysów i wszystkich obecnych na sali.  

Ad. 2.Przewodnicząca rady stwierdziła, że na ustawowy skład rady 15 radnych w chwili  

          otwarcia obecnych jest 13 radnych w związku z tym rada jest władna  

do podejmowania uchwał.  

Lista obecności radnych oraz lista obecności zaproszonych stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

Ad. 3.Przewodnicząca  rady zapytała czy są uwagi do przekazanego porządku obrad. Radni nie  

          wnieśli uwag do porządku obrad. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Nowelizacja budżetu Gminy Pierzchnica na 2022r. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2022-2038. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących 

własności gminy. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru miasta Pierzchnica, obejmującego 

obszar, którego granice wyznaczają działki o numerach ewidencyjnych 1051/6, 1055/5, 

1054/5, 1054/6, 1051/7, 1055/6, 1051/4, 1054/3, 1055/2, 1051/5, 1054/4 oraz 1055/3. 

8. Wolne wnioski. 

 

Ad.4.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie  

         Gminy na rok 2022. Do projektu uchwały jest autopoprawka Burmistrza, którą radni 

otrzymali przed rozpoczęciem sesji. Poinformowała, że projektem uchwały wraz z 

autopoprawką zajmowała się komisja budżetowa, która wydała opinię pozytywną. Poprosiła 

Skarbnika Miasta i Gminy o krótką informację na temat wprowadzanych zmian w budżecie. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zmniejsza się plan 

dochodów budżetowych łącznie o kwotę 3 979 845 zł oraz zmniejsza się plan wydatków 

budżetowych o kwotę 3 979 845 zł. Omówił szczegółowo zmiany w dochodach budżetu 

określone załącznikiem Nr 1 - Plan dochodów oraz zmiany w wydatkach budżetu określone 

https://www.youtube.com/channel/UCMeLNRjrwEXMSDKKHsN28tg/live
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załącznikiem Nr 2 - Plan wydatków do projektu uchwały. Omówił również zmiany jakie 

wprowadza się w załączniku Nr 3 Limity wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia  planowane 

do poniesienia w 2022 roku, w załączniku Nr 4 Zadania inwestycyjne roczne w 2022r. 

 i w załączniku Nr 5 Dotacje celowe w 2022 roku. Omówił również zmiany wprowadzane 

autopoprawką, a mianowicie co zmienia się w treści projektu uchwały, jakie zmiany 

wprowadza się w załączniku Nr 2 Plan wydatków oraz w załączniku Nr 3 Limity wydatków na 

wieloletnie  przedsięwzięcia  planowane  do poniesienia w 2022r. i to, że dodaje się załącznik  

do projektu uchwały jako kolejny załącznik Nr 5 Dotacje podmiotowe w 2022 roku.  

Burmistrz poinformował, że główny powód zwołania sesji są przesunięcia związane z 

przetargiem na modernizację oświetlenia. Powiedział, że jak wszystko pomyślnie pójdzie to w 

przyszłym tygodniu jest zaplanowane podpisanie umowy. Pierwotnie planowane było, że 

wszystko skończy się w tym roku. Firma nie mówi, że nie ale generalnie zgodnie z zasadami 

przetargu jest termin 10 miesięcy. Trzeba podpisać umowę, że płatność będzie w przyszłym 

roku. Firma będzie się starać i sprężyć żeby to w tym roku zrobić ale procedury przetargowe są 

takie jakie są. Jest to duży przetarg na 4,5 ml tzw. unijny, więc procedury są wydłużone, stąd 

to się wszystko przesunęło i firma może nie zdążyć zrobić wszystkiego dlatego trzeba 

przesunąć płatność na przyszły rok. Powiedział, że dotacja nie jest zagrożona, wyraził nadzieję, 

że inwestycja dojdzie do skutku, jest to firma duża z Radomia robili już takie zadania w 

gminach ościennych. Druga ważna pilna sprawa to jest wprowadzenie do budżetu zadania 

modernizacji stołówki w szkole w Pierzchnicy. Umowa o dotację już została podpisana z 

Wojewodą i trzeba to zadanie wprowadzić do budżetu żeby do końca wakacji dyrektor dokonał 

zaplanowanych zakupów urządzeń żeby na 1 września stołówka mogła działać. Jeżeli nie 

wprowadzi się tego zadania to dyrektor nie będzie mógł realizować tego zadania. 

Powiedział, że te dwie sprawy determinowały zwołanie sesji i dokonanie zmian w budżecie. 

Oprócz tego są inne mniejsze sprawy, o których mówił Skarbnik. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 

rok 2022 w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 13 radnych  

i  za było 13 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

na rok 2022 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XXXVII/39/2022 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2022 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.5.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale  

           w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2022-

2038. Do tego projektu uchwały jest również autopoprawka Burmistrza, którą radni otrzymali 

przed rozpoczęciem sesji. Poinformowała, że projektem uchwały łącznie z autopoprawką  

zajmowała się komisja budżetowa, która wydała opinię pozytywną. Poprosiła Skarbnika Miasta 

i Gminy o krótką informację o wprowadzanych zmianach. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pierzchnica Krzysztof Cieślak poinformował, że zmiany w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej wynikają ze zmian  wprowadzonych przed chwilą uchwałą 

w sprawie zmian w budżecie gminy oraz zarządzeń wydanych przez Burmistrza od ostatniej 
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sesji. Omówił zmiany, które dokładnie wyjaśnione są w objaśnieniach do wieloletniej prognozy 

finansowej określonych załącznikiem nr 3 do projektu uchwały.  

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2022-2038 w związku 

z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 13 radnych  

i  za było 13 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale  

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2022-2038 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XXXVII/40/2022 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2022-2038 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.6.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji  

         na prace konserwatorskie, restauratorskie  lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności gminy. Poinformowała, że 

projektem uchwały zajmowała się komisja budżetowa, która wydała opinię pozytywną. 

Poprosiła Burmistrza o krótką informację w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że projekt uchwały dotyczy przyznania dofinansowania dla 

Parafii w Pierzchnicy na prace konserwatorskie, renowacyjne przy zabytkowym ogrodzeniu 

wokół kościoła. Kościół w Pierzchnicy jest najcenniejszym zabytkiem na terenie gminy i 

zgodnie z przepisami gmina może udzielić takiej dotacji na tego rodzaju prace. Wniosek o 

dotację Parafia złożyła. Zasady przyznawania takich dotacji zostały uchwalone uchwałą rady 

w 2017r. Wniosek spełnia wszystkie wymogi formalne natomiast ostateczna decyzja o 

przyznaniu dotacji jest w kompetencji rady. Komisja budżetowa pozytywnie zaopiniowała 

udzielenie dotacji. Sprawa dotyczy remontu ogrodzenia. Ponieważ podlega to pod opiekę 

konserwatorską, prace muszą być uzgodnione z konserwatorem. Wiadomo, że prace 

konserwatorskie zawsze są droższe niż normalne, gdyby firma budowlana robiła bez nadzoru 

konserwatora byłyby tańsze. Konserwator generalnie pieniędzy nie chce dawać tylko daje 

wytyczne. Parafia stara się o różne środki. Koszt remontu całego ogrodzenia wokół cmentarza 

wg kosztorysu przedłożonego przez Proboszcza wynosi ponad 400 tys. zł. Powiedział, że 

Parafia czyni starania w ministerstwie o dotację. Prace, które przebiegają od strony urzędu to 

wydaje się, że zasadne jest żeby wesprzeć kwotą 30 tys. zł ten remont. Wizerunkowo od strony 

urzędu ten tynk odpadał i nie ładnie to wyglądało. Dodał, że dotacja dotyczy tylko ogrodzenia 

przy kościele. Ogrodzenie plebanii nie jest zabytkiem i na to nie daje się dotacji. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie  lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków nie stanowiących własności gminy w związku z tym przewodnicząca rady poddała 

projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 13 radnych  

i  za było 13 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 
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Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie  lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków nie stanowiących własności gminy stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XXXVII/41/2022 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie  lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności 

gminy została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.7.Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie przystąpienia do  

         sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru 

miasta Pierzchnica, obejmującego obszar, którego granice wyznaczają działki o numerach 

ewidencyjnych 1051/6, 1055/5, 1054/5, 1054/6, 1051/7, 1055/6, 1051/4, 1054/3, 1055/2, 

1051/5, 1054/4 oraz 1055/3 i poprosiła Burmistrza o krótką informację w sprawie projektu 

uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że ta uchwała była podejmowana na ostatniej sesji w dniu 20 

czerwca br. Służby wojewody wniosły zastrzeżenia ponieważ w załączniku graficznym nie były 

widoczne kontury działek ewidencyjnych terenu objętego opracowaniem planu miejscowego 

zagospodarowania przestrzennego. Pani architekt poprawiła załącznik graficzny i granice 

dziełek objętych planem są wyraźnie widoczne. Treść uchwały jest taka, że uchyla się tamtą 

uchwałę, a podejmuje się od nowa taką samą. Treść merytoryczna jest taka sama jak w 

poprzedniej uchwale, tylko załącznik graficzny jest poprawiony. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru miasta Pierzchnica, 

obejmującego obszar, którego granice wyznaczają działki o numerach ewidencyjnych 1051/6, 

1055/5, 1054/5, 1054/6, 1051/7, 1055/6, 1051/4, 1054/3, 1055/2, 1051/5, 1054/4 oraz 1055/3 

w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 13 radnych  

i  za było 13 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru miasta 

Pierzchnica, obejmującego obszar, którego granice wyznaczają działki o numerach 

ewidencyjnych 1051/6, 1055/5, 1054/5, 1054/6, 1051/7, 1055/6, 1051/4, 1054/3, 1055/2, 

1051/5, 1054/4 oraz 1055/3 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XXXVII/42/2022 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obszaru miasta Pierzchnica, obejmującego obszar, którego granice 

wyznaczają działki o numerach ewidencyjnych 1051/6, 1055/5, 1054/5, 1054/6, 1051/7, 

1055/6, 1051/4, 1054/3, 1055/2, 1051/5, 1054/4 oraz 1055/3 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 8.Wolne wnioski. 

 Radna Magdalena Sikora zapytała czy gmina może podjąć jakiekolwiek działania 

wzywające właściciela stawów w Drugni do uporządkowania terenu. 
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 Radna Halina Wójcik zapytała czy jak będzie prowadzona modernizacja oświetlenia w 

gminie będzie możliwość założenia nowych lamp albo pociągnąć nową linię, wstawienie 

słupów i montaż lamp oświetleniowych. Czy nie będzie w tym projekcie takich możliwości. 

 Burmistrz powiedział, że w ramach modernizacji oświetlenia jest przewidziana tylko 

wymiana istniejących lamp, ewentualnie w niektórych miejscowościach było przewidziane 

dowieszenie, a są miejsca gdzie lampy są co drugi słup. Przewidziane jest tylko dowieszenie na 

istniejącej linii kablowej. 

Odnośnie stawu w Drugni powiedział, że zostanie jeszcze raz wysłane wezwanie do 

uporządkowania. 

Sołtys Stanisław Kwapisz wystąpił żeby dołączyć do tego jeszcze byłe przedszkole w Drugni. 

Sołtys Jarosław Lulkowski zapytał kiedy będzie wymiana opraw oświetlenia ulicznego. 

Burmistrz powiedział, że dokładny harmonogram będzie znany po podpisaniu umowy, 

a podpisanie umowy nastąpi w następnym tygodniu w czwartek i harmonogram będzie 

dookreślony. Powiedział, że dzisiaj w sposób wiążący nie potrafi udzielić odpowiedzi. 

Sołtys Jarosław Lulkowski mówił, że w Brodach dużo lamp nie świeci w centrum. 

Dożynki będą i będzie ciemno na wsi. Przed zakrętem nie świeci lampa, a w tym miejscu 

powinno się świecić. Wstrzymuje się naprawę oświetlenia, bo generuje to koszty, ale na 

bezpieczeństwie nie powinno się oszczędzać. 

Burmistrz powiedział, że trzeba będzie się zastanowić nad tym problemem. 

Sołtys Jarosław Lulkowski mówił, że droga przez miejscowość Brody to przelotówka. 

Każdy wypadek między Piotrkowicami a Lisowem powoduje, że ruch z drogi krajowej 

puszczany jest przez Brody. Chodników nie ma, droga jest o szerokości pięciometrowej, co 

powinno być minimum 5,5 m. Mówił, że ze względu na bezpieczeństwo parę lamp należałoby 

powiesić. Jakby była wymiana w sierpniu to można by poczekać ale jak później. 

Burmistrz powiedział, że przy podpisaniu umowy porozmawia z wykonawcą w tej 

kwestii. Powiedział, że nie chce tu powiedzieć czegoś czego nie wie. Jak będzie podpisana 

umowa to będzie większa wiedza. 

Radna Kamila Adamczyk wystąpiła o staw gminny w Strojnowie między zakrętami jest 

on zarośnięty i zaniedbany. 

Burmistrz powiedział, że nie wie czy to jest gminne. Czyszczony był staw koło świetlicy 

to ten na pewno jest gminny. Mówił, że sprawdzi ten temat. 

Sołtys Henryk Zgórski wystąpił w sprawie koszenia trawy na placu zabaw kiedy będzie 

robione. 

Burmistrz poinformował, że kolejny cykl koszenia już został rozpoczęty przez 

wykonawcę i na pewno w ciągu kilku dni tam dojdzie i pokosi. Od początku tego tygodnia 

podmiot, który świadczy tę usługę rozpoczął drugi cykl koszenia.  

 

Po wyczerpaniu porządku obrad przewodnicząca podziękowała wszystkim za udział i 

zamknęła trzydziestą siódmą sesję Rady Miejskiej w Pierzchnicy.  

Sesja zakończyła się o godzinie 14.30. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokółował: 

S. Kielesiński                                                            Przewodnicząca Rady   

                                        (-) Maria Łopatowska   


